简要说明

一、本篇资料的主要内容

本篇资料反映了全省农业生产和农村经济的基本情况,主要包括农林牧渔业总产值、耕地、主要农产品产量、农业机械年末拥有量、农村电气化和农业化学化情况以及农田水利建设等方面的统计资料。

二、本篇资料的来源

- 1、地类面积资料、林业生产资料来源于省自然资源 厅,由省统计局农村处整理提供。
- 2、灌溉面积资料来源于省水利厅,由省统计局农村 处整理提供。
 - 3、渔业生产资料、农业机械资料来源于省农业农村

- 厅, 由省统计局农村处整理提供。
- 4、粮食生产情况、畜牧业生产情况由山东调查总队 农业调查处、农村调查处整理提供。
- 5、其余资料来源于农村综合统计年报,由省统计局农村处整理提供。

三、本篇资料的统计范围和统计口径

本篇资料的统计范围包括省内所属的各种经济类型、各个系统的全部农林牧渔业生产单位以及各非农行业附属的农林牧渔业生产活动单位。军委系统的农业生产(除军马外)也包括在内,但不包括农业科学试验机构进行的农业生产。

Brief Introduction

I. Content

Data in this chapter show the basic conditions of agricultural production and rural economy, mainly including agricultural output, cultivated land, output of main agricultural produces, agricultural machinery, electrification and chemistry in rural areas and basic construction on irrigation and drainage.

II. Source of Data

- Data on land and forestry production are provided by the Department of Nature and Resources of Shandong Province.
- 2. Data on irrigated area are provided by the Water Resources Department of Shandong Province.
- 3. Data on fishery production means and agricultural machinery are provided by the Department of Agriculture

and Rural of Shandong Province.

- 4. Data on grain output and animal husbandry output are provided by the Division of Agriculture Survey and the Division of Countryside Survey of the National Bureau of Statistics in Shandong.
- 5. Other data in this chapter are based on the statistical reporting summary tables of countryside statistics.

III. Scope and Coverage of Statistics

The coverage of the comprehensive statistical reporting includes all productive units of farming, forestry, animal husbandry and fishery and those related non-agricultural affiliated units with various ownership and the activities of horse raising for military purpose and those undertaken by agricultural research institutions are excluded.